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10468 - Kitaplara ve elçilere (peygamberlere) îmân

Soru

Allah Teâlâ'nın göndermiş olduğu nebiler (peygamberler) kimlerdir? Onlarla birlikte indirmiş olduğu

kitaplar nelerdir?

Detaylı cevap

Allah’a hamd olsun.

Allah Teâlâ, Âdem -aleyhisselâm-'ı yeryüzüne indirdikten sonra onun nesli çoğalıp yayılınca onları

başıboş bırakmamış, aksine onlar için rızık yaratmış, hem Âdem -aleyhisselâm-'a, hem de onun

erkek evlatlarına vahiy indirmiş, fakat onlardan kimisi îmân etmiş, kimisi de inkâr etmiştir.

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

واْ فيرلالَةُ فَسالض هلَيع قَّتح نم منْهمو هدَى اله نم منْهفَم واْ الطَّاغُوتبتَناجو هدُواْ البنِ اعا ولاسر ةما لك ثْنَا فعلَقَدْ بو

[ ارضِ فَانْظُرواْ كيف كانَ عاقبةُ الْمذِّبِين [ سورة النحل الآية: 36

"Andolsun ki biz, (geçmişte) her topluluğa bir elçi gönderdik (ve ona şöyle söylemesini emrettik):

‘Yalnızca Allah’a ibâdet edin ve Tâğûta ibâdet etmekten sakının. Allah, onlardan kimini doğru yola

iletti (ve gönderilen elçilere tâbi oldular); onlardan kimine de (bâtıl yola uymakta inat etmeleri

sebebiyle) sapıklık hak oldu. Şimdi (ibret almanız için) yeryüzünde dolaşın da elçileri

yalanlayanların sonunun ne olduğunu (gözlerinizle) görün." (Nahl Sûresi: 36)

Allah Teâlâ'nın indrimiş olduğu semâvî kitaplar dörttür. Bu kitaplar: Tevrat, İncil, Zebur ve

Kur'an'dır.

Nitekim Allah Teâlâ, Kur'an, Tevrat ve İncil hakkında şöyle buyurmuştur:

[ نَزل علَيكَ الْتَاب بِالْحق مصدِّقاً لما بين يدَيه وانْزل التَّوراةَ وانْجِيل [ سورة آل عمران الآية: 3
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"O, sana Kitab'ı (Kur'an'ı) hak ve kendisinden önceki (kitapları ve elçi)leri doğrulayıcı olarak indirdi.

O, Tevrat'ı ve İncil'i de indirmişti."(Âl-i İmrân Sûresi: 3 )

Allah Teâlâ, Zebur hakkında ise şöyle buyurmuştur:

[ وربكَ اعلَم بِمن ف السماواتِ والارضِ ولَقَدْ فَضلْنَا بعض النَّبِيِين علَ بعضٍ وآتَينَا داۇود زَبوراً [ سورة الإسراء الآية: 55

"(Ey Nebi!) Rabbin, göklerde ve yerde olan herkesi en iyi bilir.Andolsun ki biz, peygamberlerin bir

kısmını bir kısmına (kendisine îmân edenlerin çokluğu ve ona kitap indirmekle) üstün kıldık ve

Davud'a da Zebur'u verdik." (İsrâ Sûresi: 55)

Nebiler ve rasûller (elçiler) pek çoktur.Onların sayısını Allah Teâlâ'dan başka kimse bilemez. Allah

Teâlâ onlardan kimisinin kıssasını bize anlatmı, kimisini de anlatmamıştır.

[ ورسلا قَدْ قَصصنَاهم علَيكَ من قَبل ورسلا لَم نَقْصصهم علَيكَ وكلَّم اله موس تَليماً [ سورة النساء الآية: 164

"Ve gerçekten daha önce (Kur'an'da) kıssalarını sana anlattığımız elçiler gönderdik. (Dilediğimiz bir

hikmet gereği de) anlatmadığımız daha nice elçiler gönderdik. Allah, (elçisi) Musa ile gerçekten

(vâsıtasız) konuştu." (Nisâ Sûresi: 164)

Allah Teâlâ'nın indirmiş olduğu bütün kitaplara ve göndermiş olduğu bütün nebi ve elçilere îmân

etmek gerekir.

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

هتئلامو هبِال فُري نمو لقَب نم لنْزا تَابِ الَّذِيْالو هولسر َلع لتَابِ الَّذِي نَزْالو هولسرو هنُواْ بِالنُواْ آمآم ا الَّذِينهيا اي

[ وكتُبِه ورسله والْيوم الآخرِ فَقَدْ ضل ضلالا بعيداً [ سورة النساء الآية: 136

"Ey îmân edenler! (Kesin olarak îmân ettiğiniz) Allah’a ve elçisine ve daha önce (elçilere) indirdiği

kitaplara îmân (etmeye devam) edin.Kim Allah’ı, meleklerini, (insanlığın hidâyeti için indirmiş

olduğu) kitapları, (risâlet görevini tebliğ etmek için seçtiği) elçilerini ve (ölümden sonra hesaba

çekilecekleri) âhiret gününü inkâr ederse, hiç şüphe yok ki derin bir sapıklığa düşmüş (dinden

çıkmış ve hak yoldan büsbütün uzaklaşmış) olur." (Nisâ Sûresi: 136)
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Rasûl ve nebi, aynı anlama gelen iki isimdir.İnsanları yalnızca Allah'a ibâdet etmeye dâvet etmesi

için Allah Teâlâ'nın göndermiş olduğu kimsedir. Buna göre nebi ve rasûller, Allah Teâlâ'nın seçtiği

ve dînini, kullarına tebliğ etmeleri için gönderdiği kimselerdir.

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

[ رسلا مبشّرِين ومنْذِرِين لىلا يونَ للنَّاسِ علَ اله حجةٌ بعدَ الرسل وكانَ اله عزِيزاً حيماً [ سرو النساء الآية: 165

"İnsanların, (kıyâmet günü) elçilerden sonra Allah’a karşı bir özür beyan etmemeleri için,

(sevabımı) müjdelemek ve (azabımdan da) uyarmak üzere elçiler (gönderdik). Allah, (mülkünde)

güçlüdür, (işleri çekip çevirmekte) hikmet sahibidir."

Nebi ve rasûller pek çoktur. Nitekim Allah Teâlâ onlardan 25 tanesini Kur'an'da zikretmiştir. Bu

sebeple onların hepsine îmân etmek gerekir. Kur'an'da adları geçen nebi ve rasûller şunlardır:

Âdem, İdris, Nuh, Hud, Salih, İbrahim, Lut, İsmail, İshak, Yakub, Yusuf, Şuayb, Eyyub, Zülkifl, Musa,

Harun, Davud, Süleyman, İlyas, Elyesa', Yunus, Zekeriyya, Yahya, İsa ve Muhammed -Allah'ın salât

ve selâmı hepsinin üzerine olsun-.

Kur'an-ı Kerim, semâvî kitapların en büyüğü ve sonuncusu olup kendisinden önceki kitapları nesh

eden (hükümlerini geçersiz kılan) ve onları gözeten kitaptır. Bu sebeple ona göre yaşamak ve onun

dışındaki kitapları terk etmek gerekir.

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

وانْزلْنَا الَيكَ الْتَاب بِالْحق مصدِّقاً لما بين يدَيه من الْتَابِ ومهيمناً علَيه فَاحم بينَهم بِما انزل اله ولا تَتَّبِع اهواءهم عما جاءكَ

[ من الْحق... [ سورة المائدة من الآية: 48

"(Ey elçi!) Önceki kitapları, hem tasdik edici, hem de gözetleyici olması için sana da Kitab'ı

(Kur'an'ı) indirdik. Artık, Allah'ın indirdiği ile aralarında hükmet ve sana gelen haktan ayrılıp da

onların arzularına uyma..." (Mâide Sûresi: 48)

Allah Teâlâ, Âdem oğulları arasından elçiler ve nebileri seçerek bütün topluluklara göndermiş,

onlara toplulukları yalnızca Allah'a ibâdet etmeye çağırmalarını ve içerisinde toplulukların dünya ve
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âhiret saadeti olan, îmân edeni cennetle müjdeleyen, inkâr edeni cehennemle uyaran hükümleri

açıklamalarını emretmiştir.

Nitekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

واْ فيرلالَةُ فَسالض هلَيع قَّتح نم منْهمو هدَى اله نم منْهفَم واْ الطَّاغُوتبتَناجو هدُواْ البنِ اعا ولاسر ةما لك ثْنَا فعلَقَدْ بو

[ ارضِ فَانْظُرواْ كيف كانَ عاقبةُ الْمذِّبِين [ سورة النحل الآية: 36

"Andolsun ki biz, (geçmişte) her topluluğa bir elçi gönderdik (ve ona şöyle söylemesini emrettik):

‘Yalnızca Allah’a ibâdet edin ve Tâğûta ibâdet etmekten sakının. Allah, onlardan kimini doğru yola

iletti (ve gönderilen elçilere tâbi oldular); onlardan kimine de (bâtıl yola uymakta inat etmeleri

sebebiyle) sapıklık hak oldu. Şimdi (ibret almanız için) yeryüzünde dolaşın da elçileri

yalanlayanların sonunun ne olduğunu (gözlerinizle) görün." (Nahl Sûresi: 36)

Allah Teâlâ, nebi ve rasûllerden kimisini diğerinden üstün kılmıştır.Buna göre nebi ve rasûllerin en

fazîletlileri;Ulu'l-Azm olarak bilinen Nuh, İbrahim, Musa, İsa ve Muhammed'dir -Allah'ın salât ve

selâmı hepsinin üzerine olsun-. Ulu'l-Azm'in en fazîletlisi ise, Muhammed -sallallahu aleyhi ve

sellem-'dir. Çünkü her nebi kendi toplumuna özel olarak gönderilirdi. Ancak Muhammed -sallallahu

aleyhi ve sellem- bütün insanlara gönderilmiştir. Bunun içindir ki Muhammed -sallallahu aleyhi ve

sellem- nebi ve rasûllerin en en fazîletlisidir.

Nitekim Allah Teâlâ Muhammed -sallallahu aleyhi ve sellem- hakkında şöyle buyurmuştur:

[ وما ارسلْنَاكَ ا كافَّةً للنَّاسِ بشيراً ونَذِيراً ولَن اكثَر النَّاسِ  يعلَمونَ [ سورة سبأ الآية: 28

"(Ey elçi!) Biz, seni ancak bütün insanlara (Allah'ın sevabını müjdeleyen) bir müjdeci ve (O'nun

azabından uyaran) bir uyarıcı olarak gönderdik.Fakat insanların çoğu (hakikati) bilmezler." (Sebe

Sûresi: 28)

Allah Teâlâ, nebi ve rasûlleri insanlar arasından seçmiş, onları kendi toplulukları için birer örnek

kılmış, eğitmiş, terbiye etmiş, elçilikle şereflendirmiş, günahlara düşmekten korumuş ve onları

mucizelerle desteklemiştir.Bu sebeple nebi ve rasûller, yaratılış ve ahlak bakımından insanların en

mükemmeli, en bilgilisi, en doğru sözlüsü ve geçmişi en temiz olan kimselerdir.
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Nitekim Allah Teâlâ onlar hakkında şöyle buyurmuştur:

وجعلْنَاهم ائمةً يهدُونَ بِامرِنَا واوحينَا الَيهِم فعل الْخَيراتِ واقَام الصَة وايتَاء الزكاة وكانُوا لَنَا عابِدِين [ سورة الأنبياء الآية: 73

]

"Onları bizim emrimizle doğru yolu gösteren önderler (insanlara örnek kimseler) kıldık ve onlara

hayırlı ameller işlemeyi, namazı dosdoğru kılmayı, zekâtı vermeyi vahyettik. Onlar sadece bize

ibâdet eden kimselerdi." (Enbiyâ Sûresi: 73)

Nebi ve rasûller, itaat ve güzel ahlak bakımından bu yüksek makama sahip olunca, Allah Teâlâ,

onları örnek almamızı emrederek şöyle buyurmuştur:

[ اولَـئكَ الَّذِين هدَى اله فَبِهدَاهم اقْتَدِه قُل  اسالُم علَيه اجراً انْ هو الا ذِكرى للْعالَمين [ سورة الأنعام الآية: 90

"İşte o nebiler, Allah'ın doğru yola ilettiği kimselerdir. (Ey Nebi!) O halde sen de onların yoluna uy.

(Müşriklere) de ki: Bu tebliğe karşı sizden bir ücret (dünyalık bir şey)istemiyorum. O (İslâm), bütün

âlemler için ancak bir hatirlatmadır." (En'âm Sûresi: 90)

Nebi ve rasûllerin sahip oldukları bütün güzel vasıflar, Peygamberimiz Muhammed -sallallahu

aleyhi ve sellem-'de toplanmış ve Allah Teâlâ onu büyük ahlak ile şereflendirmiştir.

Bunun içindir ki Allah Teâlâ, onun her hâl ve hareketini örnek almamızı emrederek şöyle

buyurmuştur:

[ لَقَدْ كانَ لَم ف رسولِ اله اسوةٌ حسنَةٌ لمن كانَ يرجو اله والْيوم اخر وذَكر اله كثيراً [ سورة الأحزاب الآية: 21

"(Ey mü'minler!) Andolsun ki sizin için, Allah'a ve âhiret gününe kavuşmayı umanlar ve Allah'ı

çokça zikredenler için Rasûlullah'ın (söz, fiil ve her halinde) güzel bir örnek vardır." (Ahzâb Sûresi:

21)

Nebi ve rasûllerin hepsine birden îmân etmek, İslâm akîdesinin rükünlerinden (esaslarından)

birisidir. Nebi ve rasûllere îmân olmadan bir müslümanın îmânı tam olmaz. Çünkü nebi ve rasûller,

Allah'a îmân demek olan aynı akîdeye dâvet etmektedirler.
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N.tekim Allah Teâlâ bu konuda şöyle buyurmuştur:

وتا امو يسعو وسم وتا امو اطبالأسو قُوبعيو اقحساو يلاعمساو يماهربا َلا نْزِلا امنَا ولَيا نْزِلا امو هنَّا بِالقُولُواْ آم

[ النَّبِيونَ من ربِهِم لا نُفَرِق بين احدٍ منْهم ونَحن لَه مسلمونَ [ سورة البقرة الآية: 136

"(Ey mü'minler!) Deyin ki:Biz Allah'a, bize indirilene (Kur'an'a), İbrahim, İsmail, İshak, Yakub'a ve

torunlarına indirilene, Musa ve İsa'ya verilen (Tevrat ve İncil) ile bütün diğer nebilere Rablerinden

verilene îmân ettik. (Îmân konusunda) onlardan hiçbirini diğerinden ayırt etmeyiz ve biz O'na

teslim olmuş kimseleriz." (Bakara Sûresi: 136)


